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راه  سعادت

تهيهکننده»شهرزاد«:مگرميشودمادرزميندشمنبازیکنيم؟
تقابلماباماهوارهاستنهتلويزيون

س�رمايهگذار»ش�هرزاد«باانتق�ادازتحليله�ایکودکانه
رسانههایغربی،گفتBBCوVOAدائمدرحالتحليلهای
کودکانهدرخصوصاس�تقبالمردماز»ش�هرزاد«هستندو
ايناستقبالمردمرامقابلهباصداوس�يمامیدانند،امامگر
میش�ودعواملاينمجموعهدرزميندش�منب�ازیکنند.
سیدمحمدهادی رضوی، سرمایه گذار مجموعه نمایش »شهرزاد« 
درخصوص تحلیل های رس��انه های خارجی، خصوصاً رس��انه های 
مغرض BBC و VOA در خصوص استقبال مردم از این مجموعه، 
اظهار داشت: وقتی مجموعه شهرزاد ارائه شد، هیچ كار دیگری مانند 
این اثر نتوانست در سطح وس��یع با مردم ارتباط برقرار كند و اقشار 
مختلف مردم جامعه توانس��تند ارتباط خوبی با این مجموعه برقرار 
كنند و در نقطه مقابل نیز مردم از دو اثر رسانه ملی به نام های »كیمیا« 
و »معمای شاه« نیز استقبال كردند. وی افزود: وقتی چنین موجی 
از استقبال مردم راه افتاد، دشمن شروع به ارائه تحلیل های كودكانه 
به نیت زدن كار كرد و در یک بازه زمانی سه هفته ای اینطور وانمود 
كرد كه مجموعه شهرزاد اثری حکومتی است كه تنها به دلیل عوامل 
و داستان متفاوت آن با استقبال مواجه شده و بعد از مدتی استقبال از 
آن كمرنگ می شود، اما پس از مدتی كه این استقبال ادامه پیدا كرد، 
در دومین مرحله تصمیم گرفت روی موج مردمی سوار شود و حتی 
این اس��تقبال را به فتنه 88 متصل كرد و ثانیه به ثانیه كار را تحلیل 
كرد. رضوی ادامه داد: كار به جایی كش��ید كه در مرتبط دانس��تن 
مجموعه با فتنه 88، لحظه  زمین خوردن ترانه علیدوستی را با لحظه 
زمین خوردن ندا آقاسلطان مرتبط دانستند و حتی ترانه كجایی عزیزم 
محسن چاووشی را نیز به ماجرای حصر مرتبط دانستند و متأسفانه 

جبهه فرهنگی انقلاب نیز در این زمینه قوی عم��ل نکرد و ما نباید 
اجازه دهیم جریان فتنه و ضدانقلاب آث��اری را كه مورد توجه مردم 
قرار می گیرد، مال خود كند. رضوی در ادامه تأكید كرد: اگر قرار باشد 
رسانه هایی مانند  BBC و VOA از ما تعریف كنند، یک جنبه آن 
اینکه كار ما مشکل دارد و در مقابل نظام است، در صورتی كه مجموعه 
شهرزاد هیچ مشکلی ندارد و تنها به واسطه كار خوب و باكیفیتی كه 
ساخته شده، آن هم توسط كس��انی كه خود را فرزندان صداوسیما 
می دانند، مورد توجه مردم قرار گرفته، اما دشمن می خواهد یک تقابل 
بین ما و صداوسیما ایجاد كند، در حالی كه تقابل ما با ماهواره است و 
متأسفانه در این بین برخی از دوستان داخلی نیز فریب این بازی را 
می خورند و در این زمینه قلم می زنند. وی در خاتمه سخنان خود بیان 
داشت: صداوسیما خاری است در چشم دشمنان و نباید اجازه دهیم 
در این شرایط رسانه ملی مظلوم واقع شود و هر زمانی كه مسئولان 
صداوسیما احساس كنند كه برای تقویت تلویزیون ما نباید در شبکه 

خانگی كار كنیم، با افتخار حاضر هستیم برای تلویزیون كار كنیم.

سردارنقدي:تمامجريانرسانهايغرببافتنههمراهبود
بيبيسيفارسيقلادهطلاگرفت

هاديعسگري
دراولينشبازخاطراتفتنه88کهدرمسجدلولاگرتهران
برگزارشد،س�هتنديسقلادهطلابه»بیبیسیفارسی«،
»پادشاهعربستانسعودی«و»هيلاریکلينتون«اهداشد.

به گ��زارش »جوان«، نخس��تین ش��ب خاطره فتن��ه 88 با 
سخنرانی س��ردار محمدرضا نقدی، رئیس س��ازمان بسیج 
مستضعفین در مسجد لولاگر تهران برگزار شد. سردار نقدی 
در این مراسم با اش��اره به حمایت رسانه ای غرب از فتنه 88 
گفت: در جریان فتنه نیز برخی تنها رأی به خود را قابل قبول 
می دانستند و تمام جریان رسانه ای غرب، از جمله بی بی سی 
فارسی و شبکه های اجتماعی از جمله فیس بوك و توئیتر با 
آنها كاملًا همراه بودند. نقدی تصریح كرد: در فتنه سال 88 
شاهد بودیم افرادی كه جایگاهی هم داشتند می گفتند كه 
رأی مردم به شرطی خوب است كه برای ما باشد و متأسفانه 
پیوند عمیق��ی با مس��تکبرین داش��تند و برنامه ریزی هایی 
توس��ط عناصر ضدانقلابی صورت گرفت و در آس��تانه سال 
88 رس��انه هایی در قالب فیس بوك و بی بی سی فارسی و... 
در عرصه افکار عمومی مردم ظاهر ش��دند ت��ا این افراد را به 

جایگاه خود برسانند.
نقدی با بی��ان حوادث س��ال 88 و حضور میلیون��ی مردم در 
راهپیمایی 9 دی گفت: مردم ما با حضور حماسی خود در روز 9 
دی پاسخ محکمی را به فتنه گران و آشوبگران دادند و جمعیت 
آنقدر زیاد بود كه جای س��وزن انداختن نبود و اكثر مردم در 
خیابان ولیعصر)عج( تهران تلاش داشتند تا خود را به میدان 

انقلاب كه كانون اصلی برنامه بود برسانند.
وی اضافه كرد: صداوس��یما هم پیش بین��ی جمعیت دهها 
میلیونی 9 دی را نمی كرد، من از میان انبوه جمعیت با آقای 
ضرغام��ی تماس گرفتم و درخواس��ت ف��وری بالگرد جهت 

فیلمبرداری كردم.
در انتهای این مراس��م به صورت نمادین »قلاده طلا« به س��ه 
فعال فتنه اهدا شد. نخس��تین قلاده طلا به بنگاه خبر پراكنی 

بی بی سی فارسی به خاطر نقش ویژه در فتنه 88 اهدا شد.
دومین تندیس قلاده طلا به پادشاه وقت عربستان به دلیل 
خوش خدمتی به اس��تکبار و نوكری ش��یطان بزرگ تقدیم 
ش��د. س��ومین تندیس قلاده طلا نیز به هیلاری كلینتون، 
وزیر خارجه وقت امریکا به دلی��ل حمایت تمام قد از جریان 

فتنه اهدا شد.
لازم به ذكر است مسجد لولاگر تهران در جریان فتنه سال 88 

به آتش كشیده شده بود.

»درمحاصره«دومينتجربهموفقتلويزيوندرپرداخت
مس�تنددراماس�تکهجمعههاازش�بکهاولسيمادر
حالپخشاس�ت،اماتلويزيونتمايلچندانیبهمعرفی
وترغيبمخاطبانجهتپيگيریاي�نمجموعهندارد.
پخش مستند »آخرین روزهای زمستان« مستند پرتره ای كه 
از زندگی سردار شهید باقری تولید شده بود، محک خوبی برای 
سنجش میزان استقبال مخاطبان تلویزیون از دایکو درام )مستند 
درام( بود. حالا چند هفته ای است فیلم مستند »در محاصره« 
از تلویزیون در حال پخش است. مستندی كه به محاصره شهر 
آب��ادان در دوران دفاع مق��دس می پردازد. ای��ن مجموعه 10 
قسمتی توسط مؤسسه روایت فتح تولید شده و امیر پوروزیری 
كارگردانی آن را برعهده داش��ته اس��ت. كم بودن تولیداتی از 
جنس »در محاصره« در تلویزیون از یک سو و اهمیت پرداختن 
به روایت تاریخ دفاع مقدس از س��وی دیگر نیاز به اطلاع رسانی 
درباره كارهای اینچنینی را بیشتر می كند، اما در عمل تلویزیون 
تلاش خاصی را برای معرفی مستند »در محاصره« نکرده است! 
بی میلی صدا وسیما نسبت به »در محاصره« در حالی است كه 
برنامه های اجتماعی تلویزیونی با پشتوانه اسپانسرهای تجاری 
بخش عمده ای از آنتن شبکه ها را به خود اختصاص داده اند. حجم 
تبلیغاتی كه رسانه ملی برای »آخرین روزهای زمستان« در نظر 

گرفته بود در قیاس با »درمحاصره« بسیار گسترده تر بود.
امیر پوروزیری كارگردان »در محاصره« در گفت و گو با »جوان« 
درباره این مستند می گوید: تولید مجموعه »در محاصره« از 
س��ی و یکم خرداد ماه در بیمارس��تانی در تهران شروع شد و 
در شهرك دفاع مقدس و آبادان و خرمش��هر ادامه پیدا كرد. 
داس��تان مجموعه در محاصره به  ماجرای 345 روز محاصره 
آبادان  می پردازد، تولید كار به دلیل داشتن صحنه های جنگی 
و نشان دادن صحنه های مهاجرت مردم از شهر تولید سنگینی 
بود كه ساختن این صحنه ها با شرایط و امکانات موجود بسیار 
سخت بود. پوروزیری كه تمایل دارد »در محاصره« را بیشتر 
یک اثر داس��تانی بداند تا »مس��تند«، می گوید: به رغم اینکه 
وجه داستانی این كار به طرز آشکاری غالب بر وجه مستند آن 
است، اما برای صحنه های داستانی ترجیح دادیم از بازیگران 
حرفه ای با چهره هایی كه هنوز چندان برای مخاطب شناخته 

شده نیستند، استفاده كنیم.
وی می افزاید: در بین بازیگران ما بازیگرانی كه تجربه سال ها 
تئاتر و چندین كار تلویزیونی و س��ینمایی، از جمله س��لمان 
فرخن��ده، مجتبی پیرزاده، س��جاد تابش و فرش��اد میرزایی 
حضور داشتند، تقریباً در هر قس��مت كار 75 تا 80 درصد به 
صحنه های داستانی كار اختصاص دارد، 15درصد مصاحبه و 

5 درصد آرشیو و گرافیک در كار وجود دارد.
این كارگردان معتقد اس��ت »در محاصره« را نمی توان داكیو 
درام خوان��د و توضیح می ده��د: »در محاص��ره« در حقیقت 
مجموعه ای است كه وقایع مستندی را كه كاراكترهای اصلی و 
زنده كار درباره آن صحبت می كنند به صورت داستانی تصویر 
می كش��د، آنچه برای ما آش��کار بود این بود كه برای مخاطب 
دیدن صحنه های داس��تانی از گذش��ته آدم های واقعی بسیار 
جذاب است. این نوع كار داكیو درام نیست در داكیو درام، درام 
در داخل صحنه های مستند شکل می گیرد، در صورتی كه در 
این نوع كار صحنه های داستانی به خودی خود با بازی و دیالوگ 
دراماتیک می شود و با تحقیق به این نتیجه رسیدیم كه چنین 
اثری می تواند مخاطب بیشتری از  دیگر گونه ها داشته باشد و آن 
را انتخاب كردیم. پور وزیری درباره سختی تولید »در محاصره« 
می گوید: در این نوع كار به دلیل اینکه ما با واقعیتی كه باز آفرینی 
می شود، طرف هستیم باورپذیر بودن كاراكترها و صحنه بسیار 
مهم است، اما قسمت مشکل تر بیرون كشیدن درام از اتفاقات 
واقعی و پیوسته كردن آنهاست، به طوری كه نه غیرواقعی باشد و 
نه مخاطب خسته شود و سیر اتفاقات را از دست بدهد. كارگردان 
»در محاصره« در پاسخ به این سؤال كه چرا در ایران كمتر سراغ 
تولید آثاری از این جنس می روند، می گوید: دلیل اینکه این نوع 
كار كمتر ساخته می شود هزینه زیاد و زمان طولانی است كه 
تولید این آثار می برد كه به نظر من اگر ساخت این آثار تداوم پیدا 
كند و به صورت خط تولید دربیاید هزینه و زمان تولید آن كمتر 
خواهد شد و دوستان مجموعه روایت فتح تصمیم دارند كه به 
این سمت حركت كنند. لازم به ذكر است متن كامل گفت و گوی 
»جوان« با امیر پوروزیری درباره مجموعه »در محاصره« طی 

روزهای آتی منتشر خواهد شد.

پوروزيريدرگفتوگوبا»جوان«خواستارتوجه
بهتوليدآثاريازجنس»درمحاصره«شد

بيميليتلويزيونبهروايتحصرآبادان
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نما | حسین  کشتکار

مصطفيشاهکرمي
مس�ئولش�ورايسياس�تگذاريجش�نواره
عم�اردردومي�ننشس�تخب�ريشش�مين
دورهجش�نوارهمردم�يفيل�معم�ارضم�ن
تش�ريحبرخ�يبرنامهه�اواه�دافعم�ار،
اي�نجش�نوارهرازمينهس�ازحض�وروظهور
فيلمسازانبايکوتشدهجبههانقلابدانست.

در دومین نشست خبري از مجموعه نشست هاي 
ششمین دوره جش��نواره مردمي فیلم عمار كه 
روز گذش��ته در حس��ینیه هنر، محل دبیرخانه 
مركزي این جشنواره برگزار شد، وحید جلیلي، 
در سخنانی به اهداف اصلی این جشنواره اشاره 
كرد و گفت: این جش��نواره دو هدف اصلی دارد 
كه یکی از آنها نگاهی به س��ینمای ایران با هدف 
ساماندهی در تولید و دیگری ساماندهی سازمان 
تماشای س��ینمای ایران است. جش��نواره عمار 
چرخه تکمیل و اصلاح سینمای ایران را در تکمیل 

توامان سازمان تولید و تماشا با یکدیگر می داند.
ظهورفيلمسازانبايکوتشده

وي در پاس��خ به س��ؤال خبرنگار »جوان« درباره 
چگونگ��ي حمای��ت، كانالی��زه ك��ردن و هدایت 
فیلمسازان برتر این جش��نواره به سمت سینماي 
بدنه به عنوان یک فیلمس��از انقلابي اظهار داشت: 
جشنواره عمار زمینه ساز ظهور و بروز جریانی است 
كه تاكنون حضور داش��ته ولی هیچ زماني فرصت 
ظهور پیدا نکرده یا  به نوعي بایکوت می شد و مجالی 
برای ارائه به آن نمی دادند. ما وظیفه  خود دانستیم 
فیلم ها و فیلمسازانی را كه در جشنواره های دیگر 
اقبالی نداشتند ولی خوب بودند، رصد كنیم و در 
قالب این جشنواره به آنها فضای كار بدهیم. مانند 
س��ازنده اثر »پرواز تا بی نهایت« كه در جش��نواره 

عمار ش��ركت كرد و كارگردان همین اثر سال بعد 
انیمیشن فاخر »شاهزاده  روم« را ساخت كه ضمن 
موفقیت در جشنواره فیلم فجر امروز در سینماي 
كشورمان فروش میلیاردی را تجربه مي كند. تلاش 
می كنیم در حوزه سینمای مستند نیز این چنین 
جریانی را حمایت كنیم. فکر می كنم در سینمای 
داس��تانی كارگردان های بزرگ جدید س��ینمای 
انقلاب در راهند و تا س��الیان نه چندان دور با بدنه 
جدید در سینمای ایران روبه رو هستیم. به همین 
واسطه مدرسه سینمایی عمار فعالیت های خود را 
آغاز كرده و به محض آنکه به بلوغ بیشتری برسد آن 

را به اطلاع مردم خواهیم رساند.
تأسيسمدرسه»عمار«

مسئول شوراي سیاستگذاري جش��نواره عمار در 
ادامه پاس��خ به س��ؤال »جوان« از خبر راه اندازي 
مدرس��ه س��ینمایی »عمار« داد و افزود: مدرس��ه 
س��ینمایی »عمار« فعالیت های خود را آغاز كرده 
اس��ت و راه اندازی آن برعهده حام��د بامروت نژاد 
بوده است تا زمینه تولید و آموزش را در این مدرسه 
س��ینمایی س��اماندهی كند. زمانی كه این طرح 
به بلوغ رس��ید گزارش های بیش��تری از این اتفاق 
س��ینمایی ارائه خواهد داد. نادر طال��ب زاده، دبیر 

جشنواره عمار نیز در همین زمینه گفت: جشنواره 
»عمار« جشنواره پرمحتوایی است كه جای خود را 
پیدا كرده است. عمار به دنبال تربیت فیلمسازاني 
است كه ضرباهنگ و ریتم انقلابي در آثارشان وجود 
داشته باشد. چند فیلمسازي كه در جشنواره عمار 
برگزیده شده اند در حال آموزش هستند تا به دنیاي 
حرفه اي وارد شوند. فیلمسازان كارهای جدیدی را 
آورده اند كه برای اولین بار اس��ت كه در جشنواره 
فیلم »عمار« دیده می شود و قطعاً این آثار در داخل 
و خارج كشور نمایش داده خواهد شد. در ادامه این 
نشست جلیلی به ویژگی های جشنواره  فیلم »عمار« 
اشاره كرد و افزود: امسال جشنواره عمار از مهم ترین 
جلوه هایش بخ��ش »جبهه جهان��ی مقاومت« و 
مخصوصاً »مدافعین حرم« است. ما در این بخش ها 
خلأها و كوتاهی های زیادی داش��تیم كه امروزه با 
توجه به شجاعت و خلوصی كه فیلمسازان ما در به 
تصویر كشیدن واقعیت دارند، شاید توانسته باشند 
مسائلی را به ثبت برسانند كه در هیچ رسانه  دیگری 
قابل رؤیت نباشد و فیلم هایی از عراق و افغانستان و... 

بسازند كه بسیار بدیع و نفس گیر است. 
دريغازيكريالبودجه

مسئول شورای سیاستگذاری جشنواره  عمار در 
بخش دیگری از س��خنانش به بي توجهي ارشاد 
نسبت به جشنواره عمار اشاره كرد و اظهار داشت: 
ما از مسئولان معاونت سینمایی دعوت كرده ایم. 
صحبت هایی هم انجام شد، اما متاسفانه مسئولان 
توجه جدی به این جشنواره ندارند. مجلس شورای 
اسلامی بودجه مصوب این جشنواره را نیز اعلام 
كرد اما مسئولان مربوط بیان كردند كه حتی یک 
ریال از این بودجه را نخواهن��د داد. من نمی دانم 
دلیل این امر چیست اما باز هم از دوستان دعوت 
می كنم كه حداقل یک بار در این جشنواره حضور 

پیدا كرده و نوعی دیگر از سینما را تجربه كنند. 
سیدرسول منفرد دبیر اجرایی جشنواره »عمار« 
نیز در این نشست با اشاره به ظرفیت های نمایش 
فیلم ها در این دوره عنوان كرد: یکی از ویژگی های 
این دوره از جش��نواره »عمار« مش��اركت جدی 
اكران كنندگان در نماز جمعه بوده است. ستادهای 
برگزاری نماز جمعه در شهرس��تان ها مشاركت 
بسیاری با ما داش��ته اس��ت و تاكنون فیلم های 
»عمار« در 40 س��تاد نماز جمعه كشور نمایش 
داده ش��ده اس��ت. در پایان این نشست خبری از 
خبرنگاران روزنام��ه جوان، خبرگزاری نس��یم، 
خبرگزاری ف��ارس، س��ایت خب��ری رجانیوز و 
مس��تضعفین تی وی به جهت پوش��ش گسترده 

پنجمین دوره جشنواره عمار تقدیر شد.

جشنواره عمار زمينه ساز ظهور 
و بروز جریانی اس��ت كه تاكنون 
حضور داش��ته ولی هي��چ زماني 
فرصت ظهور پي��دا نک��رده یا  به 
نوع��ي بایکوت می ش��د و مجالی 
ب��رای ارائ��ه ب��ه آن نمی دادن��د

 مدرسه فيلمسازي »عمار« 
فيلمسازان انقلاب را احيا می کند

مسئولشورايسياستگذاريجشنوارهعماردرنشستخبريپيشازجشنواره:

تقديرازروزنامهجوانبهدليلپوششرسانهایپنجمينجشنوارهفيلمعمار

»مفاتيحالحياه«وداستانهايمراديکرمانيدرجمعپرفروشها
فهرستکتابهايپرفروشفروشگاهمرکزيشهرکتابدرنيمهدوم
آذرماهمنتشرشدهوميتواننامآثاريچونمفاتيحالحياه،داستانهاي
هوش�نگمراديکرمانيوويلي�امشکس�پيررادرمي�انآنهاديد.
به گزارش »جوان«، به نقل از روابط عمومي ش��هر كتاب مركزي، با انتشار 
فهرست كتاب هاي پرفروش فروش��گاه مركزي ش��هر كتاب مي توان نام 
كتاب هایي چ��ون »روایتي از زندگ��ي و زمانه حضرت آیت الله س��یدعلي 
خامنه اي 1318 تاكن��ون«، »مفاتیح الحیاه« و »مجموعه داس��تان هاي 

شکسپیر« را در این فهرست مشاهده كرد. پرفروش هاي قفسه هاي فلسفه 
هم در این فروشگاه عبارتند از»ماجراهاي فلس��فه«، »پرسیدن مهم تر از 

پاسخ دادن است«، »جستارهایي در باب عشق«.
بین كتاب هاي حوزه انقلاب و دفاع مقدس هم مي توان عناوین پرفروش 
را به این ترتیب دید: »دختر ش��ینا«، »آن بیست و سه نفر«، »پایي كه جا 
ماند«، »من زنده ام« و »روایتي از زندگي و زمانه حضرت آیت الله سیدعلي 

خامنه اي 1318 تا كنون«.

  گزارش

جشنوارهرسانهاي»ابوذر«برگزارميشود
س�ازمانبس�يجرس�انهکش�وراع�لامک�رددرنظر
داردبهمنظ�ورنش�اندادننق�شمه�موتاثيرگذار
رس�انهدرآگاهيبخش�يقش�رهايمختلفمردماز
اخب�اروواقعيته�ايموج�وددرجامع�هاق�دامب�ه
برگ�زارياولي�نجش�نوارهرس�انهاي»اب�وذر«کند.
هدف از برگزاري این جش��نواره رونمای��ي از بهترین آثار 
رسانه اي عنوان ش��ده اس��ت كه موضوع آنها حفظ و دفاع 
از منافع مل��ي و حمای��ت از دس��تاوردهاي هس��ته اي و 

سیاست هاي اقتصاد مقاومتي باش��د كه بارها در سخنان 
مقام معظم رهبري به آنها اش��اره ش��ده اس��ت. جشنواره 
رس��انه اي ابوذر با محورهاي تولید ملي و اقتصاد مقاومتي، 
دفاع از دستاوردهاي هسته اي، ش��ناخت دشمن و اتکا به 
توان داخلي، بیداري اسلامي و مبارزه با تروریسم، توجه و 
ترویج امر به معروف ونهي از منکر )واجب فراموش ش��ده( 
و بیان موضوعات اجتماعي كه انعکاس اخبار آنها فراموش 

شده است در هفته پایاني دي ماه برگزار مي شود.

   رسانه

امامصادقعليهالسلامفرمودند:

أثقَلُمايوضَعُفیالميزانِيوَمَالقيامَهِ

دٍوَاهلبيَتِهِ لاهُعَلَیمُحَمَّ الصَّ
س��نگین ترین چیزی كه روز قیامت در 
ترازوی اعمال قرار داده می شود صلوات 

بر محمد و اهل بیت اوست.

)وسائلالشيعه،ج7،ص197(

قزوه،بيژني،شاکري،نسايي
وعبادپورچهرههایسال»رسولآفتاب«

پنجمينجش�نوارهم�ردمیرس�ولآفتاب
ب�رگ�زيدگانخودرادرم�راسماختت�اميه
کهروزچه�ارشنبه9دیبرگ�زارخ�واه�د

شد،مع�رفیم�یکن�د.
 به گزارش »جوان«، پنجمین جشنواره مردمی 
رس��ول آفتاب كه با ش��عار »من انقلاب��ی ام« و 
در س��ه محور: »فتن��ه 88- بیداری اس��لامی و 
مقاومت«، هنرمندان و نویسندگان بصیر كشور 
و فرهیختگان آزاده  جه��ان را به تولید اثر دعوت 
كرده بود، برگزیدگان خود را در مراسم اختتامیه 

كه روز چهارشنبه 9دی برگزار خواهد ش��د، معرفی می كند.در مراسم اختتامیه از 
اثر انگشت هفت خانواده معظم شهید )حاج حس��ین همدانی، غضنفر ركن آبادی، 
شیخ مهدی مطلبی و سیدمحمدعلی رحیمی( كه به لوح تقدیر برگزیدگان اعتبار 

بخشیده و تجلیل از خانواده شهدا رونمایی خواهد شد.
طبق روال سال های قبل جشنواره چهره سال جش��نواره رسول آفتاب نیز معرفی 
خواهد شد كه در مراسم امسال پنج چهره سال رسول آفتاب: علیرضا قزوه )شاعر(، 
مازیار بیژنی )كاریکاتوریس��ت(، احمد شاكری )داس��تان نویس(، غلامعلی نسایی 

)خاطره نویس( و جانباز حسین عبادپور )عکاس( هستند.
تجلیل از برگزیدگان جشنواره، رونمایی از كتاب »حرف های درگوشی« و سخنرانی 
دكتر حس��ن عباس��ی با موضوع پایانی بر آغاز فتنه ها از دیگر برنامه های مراس��م 
اختتامیه است. این مراسم روز چهارشنبه 9دی 1394 از ساعت 15 الی 17 در تهران 

� تقاطع حافظ و سمیه � سالن سوره حوزه هنری برگزار خواهد شد.

   خبر

  ايزدمهرآفرين
امس��ال هم دسترس��ی به جش��نواره فیلم فج��ر از كانال 
اتوماس��یون و قانونمداری سیس��تماتیک آغاز شده است. 
مردم می توانند به س��امانه خرید آنلاین بروند و س��فارش 
بلیت بدهند، اصحاب رسانه هم در سایت ثبت نام می كنند 
و منتظر می ش��وند تا تأیید صلاحیت شان توسط دبیرخانه 
جشنواره فجر تأیید ش��ود و در نهایت كارت جشنواره برای 
آنها صادر ش��ود، اما این تنها یک روی قصه كارت هاس��ت. 
كارت های جش��نواره مثل س��که دو رو دارند؛ یک روی آن 
قانونمدارانه اس��ت، مردم، س��ینمایی ها، اصحاب رسانه و 
منتقدان سینما همه به یک چشم نگاه می شوند، قرار نیست 
در مسیر قانونگرایی به كسی ظلم شود، اما روی دیگر سکه 
زمانی آغاز می شود كه مسیر قانونگرایی به آخر می رسد. از 
آنجاست كه جاده رفاقت ها و لابی ها آغاز می شوند. انجمن 
منتقدان سینما هر ساله برای اعضایش كارت های بی حساب 

و كتابی را طلب می كند. 
كارت هایی كه معلوم نیس��ت در آخر نصیب منتقد سینما 
می شود یا پرستار بچه! حتی آن منتقد عزیز كه تنها حضور 
مثبتش در سینما  مربوط به پرداخت حق عضویت انجمن 
می شود در ایام جش��نواره بر اصحاب رسانه كه هر روزشان 
از صبح علي  الطلوع و تا آخرین سئانس سینما با هنر هفتم 
گره خورده، ارجحیت داده می شود، زیرا خبرنگار باید ثابت 
كند كه هست، ثابت كند كه برای سینما خبر تولید می كند 
و اگر نباشد چرخه سینما لنگ می زند و حتی این جشنواره 
34 ساله هم از رونق می افتد و به فراموشی سپرده می شود. 
وقتی جاده قانونگرایی ثبت نام در س��امانه اختصاص یافته 

به اهالی رسانه تمام می ش��ود، تازه لابی ها شروع می شود.  
مسابقه ای برای گرفتن كارت های بیش��تر، فشار از پایین و 
چانه زنی از بالا، وضعیت دبیرخانه هم مش��خص است. باید 
هر روز روابط عمومی جشنواره پاسخگوی رسانه هایی باشد 
كه به چشم ارثیه پدری به كارت جش��نواره نگاه می كنند. 
در آخر بهترین كاری كه هر ساله هم امتحان شده و جواب 
داده این است كه میزان كارت ها را افزایش می دهند آنقدر 
زیاد كه حتی پرس��تار بچه هم می تواند در كاخ جش��نواره 
بیاید! آن وقت مرحله دوم درگیری آغاز می شود. متأسفانه 
صندلی های سینما در دست روابط عمومی جشنواره نیست 
كه با افزایش كارت ها تعداد صندلی ه��ا را هم زیاد كند. هر 
كسی می خواهد در سالن سینما بهترین جا را برای خودش و 
دوستش بگیرد، آن وقت باقی افراد باید نشسته در كف سالن 
و ایستاده در راهروی سالن س��ینما فیلم ببینند تا خاطره 
حضور در جشنواره برایشان ابدی شود. ای كاش بعد از جاده 
قانونگرایی هیچ مسیر دیگری برای رسیدن به جشنواره فیلم 

فجر وجود نداشت.

دنبالکارتهایجشنوارهفيلمفجر
ازمسيرقانونتاجادهرفاقت


